非洲英语国家高等教育管理研修班
项目简介表

	项目名称 
	非洲英语国家高等教育管理研修班

	承办单位
	浙江师范大学

	举办时间
	2021年5月19日至6月8日
	项目语言
	英语

	举办形式
	在线
	平台
	待定

	邀请国别
	非洲英语国家 
	计划人数
	25人

	培训目标
	通过培训，一是了解中国国情和文化；二是介绍中国高等教育的改革与发展；三是总结中国经验，为非洲国家高等教育改革发展提供经验借鉴，积极服务其本国的高校管理与建设；四是促进相互交流，提升非洲各国官员高等教育管理能力，不断推进中非高等教育合作。

	学员要求
	专业背景
	领域或专业：高等教育管理相关专业
工作岗位：从事高等教育教学、研究的高等学校教授，学者和管理干部

	
	年龄
	不高于受援国法定退休年龄

	
	身体健康
	身体健康，能够按要求参加线上培训

	
	语言能力
	英语听、说、读、写能力满足授课要求

	
	其 它
	承办单位提供参与授课的远程技术协助

	培训内容介绍
	受中华人民共和国商务部委托，浙江师范大学将于2021年05月19日至06月08日在金华举办“2021年非洲英语国家高等教育管理研修班（在线）”。该研修班采取线上课堂教学、文化体验、交流座谈和云参观相结合的方式。研修班将邀请校内外知名专家学者以及政府高级官员为学员授课。 

本次培训的核心课程为:
介绍中国国情和中国教育概况、中国高等教育财政政策及体制、高等教育的绩效评估方法、中国大学文化建设历程、高校招生政策、高校强国建设与大学治理变革、中国民办高等教育概况、中国高等教育国际化、中非合作论坛视角下的中非高等教育合作等等。研修期间，将安排学员与校内外知名专家学者进行线上座谈交流。
研修班还将让学员了解新冠肺炎疫情个人防护和公共卫生注意事项，向学员分享中国疫情防控经验和故事。
此外，培训期间将安排学员文化体验和云考察。以使学员通过实践、更好地理解所学知识，宣传改革开放以来中国在经济、社会、教育、文化建设等方面取得的成绩。加强中非之间的合作与交流。

	举办地点
	浙江省金华市
	参观考察城市
	金华、杭州（根据疫情情况可能略有调整）

	备注
	1.本次培训使用云平台进行线上培训，需要学员准备网络、电脑、麦克风、摄像头等有关设备。
2.教学期间，请学员遵守教学时间和教学纪律，出勤记录将作为颁发培训结业证书的依据。
3.教学纪律：需提前15分钟进入教室准备上课。将个人姓名改为英文（与护照一致）姓名-国别简称。
4.信息安全：为保护信息安全和个人隐私，上课内容请不要分享到任何社交媒体，课程资料会在课后发给学员。
5.学员需按照专题研讨日程准备研讨材料。

	承办单位简介
	浙江师范大学创建于1956年，是一所以教师教育为主要特色的省重点建设大学。建校65年来，学校向社会输送了30余万名各级各类人才，其中20余万人工作在教育系统，被誉为“浙江省基础教育师资的摇篮”。目前，学校拥有8个一级学科博士点、1个教育博士专业学位点、7个一级学科博士后科研流动站。在教育研究、非洲研究、儿童研究等方面已形成了特色品牌，综合实力连续9年在多个有影响力的大学排行榜中位居全国百强。我校始终坚持开放办学，先后与5个大洲、50余个国家和地区的190余所高等院校或教育机构建立了合作交流关系，与40余个境外大学确立了校际学生交换项目。学校具有招收长、短期来华留学生资格，中国政府奖学金来华留学生招生资格，目前共有长短期留学生近3000名。

多年来，我校发挥自身优势，积极开展国际交流与合作。目前，我校是教育部“教育援外基地”、商务部“中国基础教育援外研修基地”、外交部与教育部“中国——东盟教育培训中心”，长期承担我国教育援外高层培训工作，已先后承办180多期援外培训项目，共培训国际官员4500多人次，其中包括中非总统福斯坦先生等优秀学员。

	承办单位联系方式
	联系人：卢丹女士
办公电话：0579-82298817
手机：13586989320
传真：0579-82298819
微信号：13586989320

QQ号：616815730

电子邮件地址：ywjd@zjnu.cn


Seminar on Higher Education Management for English-speaking African Countries

Program Description
	Name
	Seminar on Higher Education Management for English-speaking African Countries

	Organizer
	Zhejiang Normal University

	Time
	May 19th – June 8th, 2021
	Language
	English

	Organizing Method
	Online Training
	Platform
	Pending

	Invited Countries
	English-speaking African Countries
	Number of Participants
	25

	Purpose
	This Seminar aims to 1) provide an overview of China’s history and culture, etc.; 2) introduce the reform and development of China’s higher education; 3) share China’s experience on education reform, provide a useful frame of reference that can improve Africa’s higher education management model; 4) promote idea-exchanging and experience-sharing on higher education management; enhance participants’ educational management ability; advance China-Africa cooperation on higher education.

	Requirements for Participants
	Background
	Officials of higher education institutions or educational authorities, or those who working in the field of higher education management

	
	Age
	Not exceed the legal retirement age in the country where the participant is from

	
	Health Condition
	Be in good health and capable of attending online courses as scheduled 

	
	Language Proficiency
	Fluent in English (speaking, writing, listening and reading)

	
	Others
	The Organizer will provide guidance and technical assistance remotely.

	Training Content
	Granted by the Ministry of Commerce of the People’s Republic of China, the Seminar on Higher Education Management for English-speaking African Countries will be held online by Zhejiang Normal University (ZJNU) from May 19th to June 8th, 2021. The Seminar provides a series of lectures, cultural activities, discussion session(s), and virtual tours. Renowned scholars, experts and senior government officials will be invited to give lectures. 

Its core content includes: 

Series of lectures: Overview of China and its education; Financial system and policies of China’s higher education; performance appraisal in HEI; culture development in HEI; admission policies of HEI; approaches to enable HEI better serve national advancement and HEI management reform; overview of private HEI in China; internationalization of China’s higher education; China-Africa educational cooperation under the FOCAC Framework, etc. Discussion sessions with experts in education field will be held online.

Public advice on how to keep oneself safe from COVID-19 and China’s COVID-19 containment measures will be shared. 

Cultural activities and virtual tours will be held to create an environment of engagement and interaction which can not only help participants to better acquire new understanding and knowledge, but also vividly demonstrate China’s economic, social, educational, and cultural progress since its Reform and Opening-up. The importance of enhancing China-Africa cooperation will be highlighted.

	Host City 
	Jinhua, Zhejiang
	Cities to Visit
	Jinhua, Hangzhou (might to be affected by COVID-19 situation)

	Notes
	1. The training program will be held online which requires participants to prepare necessary equipment and devices such as internet connection, computer(s), microphone(s), camera(s), etc. 

2. Participants should be punctual and well-disciplined. The Certificate of Completion will be issued to those who meet all the requirements including good attendance records.

3. Participants should enter the virtual classroom in advance with the screen name “NAME + COUNTRY” identical to the passport information.

4. Participants should respect and maintain the confidentiality and security of the information and data concerning the Seminar. Course materials will be shared to participants after class, which shall not be posted via social media. 

5. Participants should prepare for discussion session(s) as scheduled.

	About the Organizer
	Zhejiang Normal University (ZJNU), established in 1956, is a key provincial university known for its teacher education. Over the past 65 years, ZJNU has nurtured more than 300,000 talents including 200,000 in educational field. It is thus acclaimed as the “Cradle for Basic Education Teachers in Zhejiang Province”. At present, ZJNU offers 8 doctoral programs of Level I academic disciplines, 1 professional doctoral program of Education and 7 postdoctoral programs of Level I academic disciplines. It has distinguished itself in educational research, African studies and Children’s literature research. ZJNU has ranked among the top 100 universities in China for 9 consecutive years. It upholds the value of educational internationalization and has established partnerships with more than 190 foreign universities and educational institutions situated in over 50 countries and regions located on 5 continents. It has developed study abroad and exchange programs with more than 40 foreign universities and has received around 3000 international students participating in short-term, long-term and scholarship programs.

Over the past decades, ZJNU plays an active role in international exchanges and cooperation by taking full advantage of its strength. It serves as the “Base for Educational Aid and Development” approved by the Ministry of Education, the “China Aid Training Center for Primary and Secondary Education” approved by the Ministry of Commerce, and the “China-ASEAN Education and Training Center” approved by the Ministry of Foreign Affairs and the Ministry of Education. Up to the present, ZJNU has held more than 180 high-level training programs, receiving more than 4500 participants including senior officials like Faustin-Archange Touadéra, the sitting president of the Central African Republic.

	Contact the Organizer
	Contact Person(s): LU Dan (Ms.)

Telephone: +86-(0)579-82298817
Mobile phone：13586989320
Fax: +86-(0)579-82298819
WeChat: 13586989320

QQ: 616815730

E-mail: ywjd@zjnu.cn


